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Setkání senátní delegace s tchajwanskou prezidentkou v duchu skautské diplomacie 

 
Ve čtvrtek 3. září 2020 byla senátní delegace v čele s předsedou Milošem Vystrčilem oficiálně přijata 
prezidentkou Taiwanu, paní Cchaj Jing-wen. Plánovaná hodinová formální schůzka se nakonec 
prodloužila o celou hodinu, kterou lze nazvat jako „skautskou diplomacii“. Během neformálního 
setkání předal vedoucí Čestného parlamentního oddílu, senátor a skaut Lumír Kantor, národní 
junácký šátek. „Před odletem na Taiwan jsem chystané setkání s vedením skautů diskutoval s Josefem 
Výprachtickým, českým předsedou Junáka. A protože sama paní prezidentka je aktivní skautkou, stále 
několikrát ročně navštěvuje skautské akce a velmi skauting podporuje, přivezl jsem jí jako pozdrav 
z domova tento český skautský symbol,“ doplnil Kantor. 
 
Přestože na pevninské Číně jsou skautské organizace zakázány, na Taiwanu, v Hong-kongu a Macau 
se organizacím daří. Konkrétně na Taiwanu se ke skautingu hlásí přibližně 55.000 občanů. Členové se 
schází jednou za 14 dní v neděli, hojně využívají prostor škol, kde mají klubovny. Tábory chystají 2x 
ročně, na jaře pro nováčky, v létě v délce asi jednoho týdne. Předseda tamějších skautů, profesor Ie-
Bin Lian, je přesvědčen, že zkušenost se skautskou výchovou je velmi dobře uplatňována i na 
taiwanském trhu práce.  
 
Senátoři hodnotí setkání s paní prezidentkou jako úspěšné a přátelské. Kantor věří, že „prezidentka 
byla velmi potěšená a překvapená. Šátek si ponechala až do okamžiku, kdy jsme odcházeli.“ Zároveň 
ověřil tzv. princip skauta, který je přijímán na celém světě u všech 60 milionů členů, a sice sesterství a 
bratrství postavené na důležitých hodnotách. Během jednání s vedením skautů z Taiwanu tlumočil 
pozvání na návštěvu Prahy a Staré Vody u Libavé. 

3. září 2020 
Ivana Častulíková 
 

 


